
 
 

 
Kyselytunti 
 
Kvalt § 64 19.09.2022     
      
 Valtuutetuilla on hallintosäännön 127 §:n mukaan oikeus esittää kunnanhallitukselle 
 kyselytunnilla vastattavaksi lyhyitä enintään kolmen (3) minuutin pituisia, kulloinkin 
 yhteen asiaan kohdistuvia kysymyksiä kunnan hallinnon ja talouden hoitoa koskevista 
 asioista. 
 
 Kyselytunti järjestetään valtuuston kokouksen yhteydessä, jollei valtuusto toisin päätä. 
 Kyselytunti on julkinen ja järjestetään myös tarvittaessa. 
 
 Kysymys on toimitettava pääsääntöisesti kirjallisena keskustoimistoon viimeistään neljä 
 (4) päivää ennen valtuuston kokousta. Myöhemmin toimitetut kysymykset sekä 
 kysymykset, joihin ei kyselytunnilla ehditä vastata, siirtyvät seuraavaan kyselytuntiin. 
 Kysymykset otetaan vastattaviksi niiden saapumisjärjestyksessä. Puheenjohtajalla on 
 kuitenkin oikeus määrätä tasapuolisuutta noudattaen muukin vastaamisjärjestys. 
 
 Saatuaan kunnanhallitukselta vastauksen kysymykseen esittäjällä on oikeus tehdä 
 kaksi asiaan liittyvää lyhyttä kysymystä. Kysymysten johdosta ei käydä keskustelua. 
 
 Puheenjohtajana kyselytunnilla toimii valtuuston puheenjohtaja. 
 
 Kunnanhallituksen puheenjohtaja ja/tai kunnanjohtaja vastaavat hallintosäännön 127 
 §:n mukaisesti tehtyihin kysymyksiin. 
 
 Päätös 
 
 1. Valtuutettu Asko Humalajoki kysyi: 

Voidaan todeta, että kunnanhallituksen ja Perhon yrittäjien tekemä elinvoimalupauksen 
ja kunnanvaltuuston päättämän kuntastrategian perusteella Perhon kunnan tulevaisuus 
on varsin positiivinen. Miten kuntastrategian jalkautus on lähtenyt käyntiin?  
 
Kunnanjohtaja Lauri Laajala vastasi: 
Kuntastrategian hyväksynnän jälkeen on ollut johtavat luottamushenkilöt eli 
puheenjohtajat koko kuntaorganisaatiosta ja esimiehet strategian 
läpivientivalmennuksessa. Lisäksi koko kunnan henkilöstö on ollut myös 
kuntastrategian läpivientivalmennuksessa ja henkilöstö oli innokkaasti mukana. Käytiin 
toimeenpanopolun neljä eri kohtaa eri näkökulmista läpi. Kuntastrategia mahdollistaa 
osallistavan budjetoinnin hyvin laajasti, ja että asiat tehdään entistä paremmin ja 
sujuvammin. Elinkeinopuoli nousee entistä vahvemmin myös toimintaan. 
 
Hallituksen varapuheenjohtaja Tapio Peltokangas vastasi: 
Kunnanhallituksen näkökulmasta on tärkeää, että kunnanhallitus, kehitysyhtiö ja 
yrittäjät toimivat kaikki yhdessä, ja kun otetaan vielä mukaan kuntalaiset ja heiltä 
nousevat ideat. Keskeistä on myös toisiinsa luottava kulttuuri niin hankkeissa, 
kilpailutuksissa kuin myös sitä kautta rakennetaan eteenpäin menevää yhteistyötä. 
 
2. Kunnanjohtaja Lauri Laajala toi kokoukseen kunnanhallituksen puheenjohtaja Matti 
Louhulan toimittamia asioita, jotka ovat herättäneet kysymyksiä kuntalaisten 
keskuudessa. Kuntalaisilta on tullut tiedusteluja koskien teknisen puolen 
puitesopimuksien osalta. Esimerkiksi päiväkoti Mäntymetsän parkkipaikkaan liittyen. 
Henkilöstön parkkipaikka sisältyi päiväkodin kokonaisurakkaan, mutta kyse lienee 
tässä kuntalaisten tiedustelemassa asiassa Myllykankaan puretun rivitalon pohjan 
tasaamisesta. Konetyöt on menneet puitesopimusten mukaan. Soran toimittaja ei 



 
 

pystynyt toimittamaan puitesopimuksen mukaan ja siitä syystä on kysytty tämän 
hankkeen osalta uusi tarjous. Meillä on jonkinlainen haaste esimerkiksi maa-
ainestoimitusten puitesopimusten osalta hinnan kireys sopimuksissa.  
 
Toisena asiana on kaukolämpölinjan korjausta urheilukentän vieressä. Tämä on sovittu 
puitesopimusyrittäjän kanssa, että heidän kone ei jouda työmaalle jossa on odotusta ja 
siitä syystä on korjaus on otettu kokonaisurakkana yritykseltä, joka hitsaa putket.  
 
On linjattu seuraaviin kilpailutuksiin ja talousarvion, että seuraavat puitesopimukset on 
käytössä silloin kun hanke ei ole investointilistalla. Ennen kilpailutusta on syytä käydä 
yhteinen avoin vuoropuhelu kaikkien toimialayrittäjien kanssa siitä, mitä on tulossa 
kilpailutukseen. Kunnan intressi on kohdella kaikkia yrittäjiä tasapuolisesti. 
 
3. Puheenjohtaja Pekka Riihimäki kysyi: 
Muutama viikko sitten oli poikkeukselliset sääolosuhteet myrskyn vuoksi ja Perhon 
alueella oli pitkiä sähkökatkoja. Minkälainen varautuminen Perhon kunnalla on 
vesihuollon suhteen poikkeusoloissa? 
 
Kunnanjohtaja Lauri Laajala vastasi: 
Pumppaamoilla on varavoimamahdollisuus pitkien sähkökatkojen varalta. 
Kokonaisuudessa meillä on kohtuullisen hyvä varautuminen poikkeusoloihin ja 
edellytykset puhtaan veden tuottamisen osalta myös poikkeusoloissa.   
 
Valtuutettu Matti Kytölä vastasi: 
Salamaharjuun investointiin automaattinen järjestelmä eli kun sähkö katkeaa, 
generaattori lähtee automaattisesti käyntiin. Sieltä tulee myös runkoverkko keskustaan 
ja se jakautuu ympäri kuntaa. Esimerkiksi Jängän pumppaamolle täytyy siirtää 
aggregaatti. Kehottaisin kuntalaisia ilmoittamaan kiinteistöhuoltoon sähkökatkoista 
Jängältä, koska tieto ei välttämättä tule tekniseen toimeen. Mielestäni vesihuolto on 
hyvällä tasolla ja automaatioon on panostettu joku vuosi sitten. 
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